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Az áhitat után az ünnepi esemény a 2021-ben esedékes 
világkiállítás jegyében folytatódott.

Az Országos Vadásznap fővédnöke Semjén Zsolt miniszterel-
nök-helyettes, az Országos Magyar Vadászati Védegylet elnöke 
beszédében a vadászati és fegyvertörvény meghozatalának je-
lentőségét hangsúlyozta. Ahhoz, hogy Magyarország 2021-ben 
világkiállítást szervezhessen, a jogszabályi és infrastrukturális 
hátteret kellett rendbe tenni.
A vadászati törvény - melyet az agrártárca a vadászatra jogo-
sultakkal egyeztetve terjesztett az országgyűlés elé - biztosítja 
a magyar vadállomány védelmét, szabályozza a vadgazdálko-
dást, a trófeabírálatot, a vadászterületek kialakítását, októ-
berre pedig elkészül a vadkár protokoll is, amely sok jogvitás 
helyzetre ad megoldást. Ezután Semjén Zsolt kitért a 2021. évi 
vadászati világkiállítás megrendezésére, amely az 1971-es budapesti kiállítás 50. jubileuma is egyben. Ennek előkészítése 
már folyamatban van, s három alappillérre épül.  Első az infrastruktúra biztosítása, amelyekre nagy összegeket különített 
el a kormány. A beruházások érintik a HUNGEXPO területét, a Kincsem Parkot és az Állatkertet is.
A HUNGEXPO-t  teljesen átépítik a 2020-as Eucharisztikus Világkongresszusra, majd a vadászati kiállításra új, ahhoz 
illeszkedő arculatot kap. A nemzetközi rendezvényre már folynak a diplomáciai egyeztetések állami és szakmai szinten is, 
ezeket  gróf Károlyi József koordinálja.  A világkiállítás költségvetésének racionalizálása 2019. elejére önt végleges formát 
és akkor indul meg a kapcsolódó projektek és fejlesztések finanszírozása is.

Putnokon tartották 
26. Országos Vadásznapot

Az Országos Magyar Vadászkamara Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Területi Szervezete, a Vadászok és 

Vadgazdálkodók Észak-magyarországi Területi Szövetsége 
és Putnok város Önkormányzata közösen szervezésében 2018. 
szeptember 7-8-án Putnokon rendezték meg a 26. Országos 
Vadásznapot, amelynek központi témája a 2021. évben Buda-
pesten megrendezendő Vadászati Világkiállítás volt
A program szeptember 7-én délután három órakor kezdő-
dött az Aggteleki Baradla Barlang hangversenytermében. Itt 
köszöntötték a fennállásának 20. évfordulóját ünneplő Országos Magyar Vadászkamarát, melynek elnöke, Jámbor László 
mondott rövid beszédet. Ezután Mága Zoltán hegedűművész adott koncertet.
Putnokon már hagyományai vannak a vadásznapoknak, hiszen 12 éve rendezik meg a Gömör Expo ideje alatt a gömöri 
vadászok bemutatkozására lehetőséget adó kiállítást és a hozzá kapcsolódó programokat. Szeptember 8-án délelőtt vadász-
kürtök hangja hívogatta a vadászat nemes és szép hagyományai és jelene iránt érdeklődő vendégeket.
A hivatalos rendezvény 10 órakor Hubertus ökumenikus istentisztelettel vette kezdetét, ahol Cseh István kanonok és Dérer 
Zsolt lelkipásztor végezték a szolgálatot.

Már készülnek a világkiállításra 
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2021 “Egy a természettel”

A világkiállítás himnusza kürtösök előadásában 
hangzott el, majd gróf Károlyi József minisz-

teri biztos lépett a mikrofonhoz és beszédében a 
fenntartható gazdálkodás és a természetvédelem 
fontosságát emelte ki. Ezután kürtszó kíséretében 
Semjén Zsolttal közösen leplezték le a világkiállí-
tás emblémáját.
Az ünnepség második részében elfoglalták a 
színpadon helyüket a szónokok és a rendezvényre 
érkezett vendégek. Az Országos Vadásznapon 
miniszteriális szinten képviseltette magát Ma-
gyarország Kormánya, és meghívták a szomszé-
dos országok -  Szlovákia, Csehország, Ukrajna, 
Románia, Szerbia és Szlovénia - vadász szer-
vezeteinek vezetőit is. Lovasfogattal érkezett a 
terítéken levő szarvasbika, amit Szekeres József, a 
Háromkő-Bérc Vadásztársaság fiatal vadásza ejtett 
el. A tájegységre jellemző,- kizsigerelve is - több 
mint kétmázsás nemes vad agancsa hat kilót nyo-
mott. A menetet huszárok kísérték, felvonultatva 
a 19 vadászkamara zászlóit, ezt követte 20 Diana 
vadászhölgy, akik felkötötték a zászlókra a Put-
nokon tartott országos vadásznapra emlékeztető 
szalagokat. A Telkibányai Férfidalárda elénekelte a 
vadászhimnuszt, majd Kriston Nándor, az Orszá-
gos Vadászkamara B-A-Z megyei szervezetének 
elnöke köszöntötte a megjelenteket. A szervezők 
nevében megköszönte az országos vadásznap 
előkészületein munkálkodó valamennyi résztvevő 
segítségét.

Tamás Barnabás, Putnok város polgármestere kiemelten jelentős-
nek értékelte a helyben megrendezett eseményt, hiszen Borsod-

Abaúj-Zemplén megyében első alkalommal Putnok adhatott helyet 
az Országos Vadásznapnak. A város is kivette részét a szervezésből, 
hiszen a sportcsarnokot és környezetét alkalmassá kellett tenni az 
egyes szakmai programok lebonyolítására, gondoskodni kellett meg-
felelő számú parkolóhelyről, a hazai és külföldi vendégek fogadásáról. 
Örömét fejezte ki, hogy a közelgő világkiállítás logóját is itt mutatták 
be, hiszen így közvetlenül is részesei lehettünk a világméretű vadászati 
esemény indításának.

A 2021. évben 
megrendezés-
re kerülő Vadászati 
Világkiállítás és egyes kapcsolódó rendezvények előké-
szítéséről, valamint a kapcsolódó feladatok ellátásához 
szükséges források biztosításáról hozott határozatot a 
Kormány - 1486/2017. (VII. 31.)
A  következő években 387,5 millió forintot fordítanak 
a világkiállítás megrendezésére. Az eseményt a Nem-
zetközi Vadászati és Vadvédelmi Tanács égisze alatt, a 
fenntartható vadászat jegyében szervezik meg.
 A világkiállításon a vadgazdálkodás, vadászat, termé-
szetvédelem, mint központi téma mellett a vadászathoz 
kapcsolódó tevékenységek is megjelenhetnek majd: 
egyebek mellett a horgászat, a lovassport, az erdészet, a 
gasztronómia. Hangsúlyosan szerepelnek majd a művé-
szeti ágak is, a Magyar Tudományos Akadémián pedig 
külön ülésszak foglalkozik majd a vadászati kultúrával, 
illetve a vadászat és vadgazdálkodás tudománnyal való 
kapcsolatával.

A vadászat nemzeti kincsünk

Az ünnepi eseményen felszólalt Riz Gábor, 
országgyűlési képviselő, dr. Székely László az 

Észak-magyarországi Vadászszövetség elnöke is.
A megnyitóünnepségen Tibor Leboczki  a 
Szlovák Vadászkamara elnöke kiemelte a határ 
menti korrekt együttműködést, amely nem-
csak szakmai, hanem emberi kapcsolatokban 
is megnyilvánul. Ez méltatva adta át az Orszá-
gos Magyar Vadászkamara megalakulásának 
20. évfordulója alkalmából Dr. Jámbor László 
elnöknek a Szlovák Vadászati Önkormányzat 
elnökének érdemrendjét.
A 26. Országos Vadásznapot  Jámbor László, az 
Országos Magyar Vadászkamara elnöke nyitotta 
meg. Beszédében a két évtizedes múltra visz-
szatekintő kamara tevékenységét összegezte. A 
nap egyik leglátványosabb eleme a 15 ifjú vadász 
ünnepélyes felavatása és fogadalomtétele volt.
„A vadászat élménye nem a vadak elejtésének 
számáról függ, a vadász az erdő kertésze. Tisz-
teld és ápold a vadászati hagyományokat,” - szólt 
az avatandó vadászokhoz Kriston Nándor, majd 
dísztőr vállra helyezésével fogadta be őket a 
vadászok táborába.
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Délután a protokolláris események után a művészeti 
csoportok vették birtokba a színpadot. A Telkibányai 
férfi dalárda a jó ebédhez szolgáltatta a muzsikát, 
majd a Velezd Néptáncegyüttes mutatta be műsorát.
Este hat órakor a Készenléti Rendőrség Zenekara 
adott remek koncertet.

A sportcsarnok körüli szabad területen solymász-, va-
dászkutyás, lovasíjász-, állathang- és szarvasbőgés-be-
mutató várta a látogatókat. A délutáni programban sze-
repelt még egyes és kettes fogatok akadályhajtó versenye. 
A Gomba Levente Gimnázium udvarán fafaragómes-
ter mutatta be tudományát – stílfűrésszel alakított ki 
egy életnagyságú szobrot. A gimnázium aulájában 
díszmadár és hüllő kiállítást láthattunk, a mellette 
lévő fedett részen a Miskolci Gombász Egyesület az 
ehető és mérges gombákkal ismertette meg az érdek-
lődőket, kézműves vásárosok kínálták portékáikat. 
A Városi Sportcsarnok egész területét elfoglalta az 
a trófeakiállítás és dioráma, ahol az összes Magyar-
országon lévő világrekord trófeát megtekinthette a 
közönség. Szintén itt kaptak helyet a vadászati, erdé-

Kitüntetések: 
Magyar Érdemrend lovagkeresztje: 
prof. Juraj Ciberej, Pap Gyula
Magyar Nemzeti Vadászrend: 
Rácz Fodor Gábor, 
dr. Házas József
Magyar Vadászatért Érdemérem: 
Kriston Nándor, dr. Szemethy László
Kamarai Aranyérem: 
Lipp Adrienn, Zay Adorján, 
Pukánszki Zoltán
B.A.Z. Megye Vadászatáért kitüntetés: 
Tóth Á. Dénes
Gróf Nádasdy Ferenc Emlékplakett: 
Bélusvölgye Vadásztársaság
Nimród Érem: 
dr. Molnár Tamás
Kiváló Ifjú Nimród Vándordíj:
 Ifj. Bóta István

Favágó bemutató és 
görénysimogató

„Nem vadásztörténeteket akarok nektek mesélni, hiszen ti 
arról többet tudtok, hanem a hovatartozásról. Mert arról 
meg én tudok többet” - szólította meg szép és elgondolkod-
tató szavakkal a közönséget  Koncz Gábor Kossuth- és Já-
szai Mari-díjas  színész, érdemes művész és a Halhatatlanok 
Társulatának örökös tagja, aki nemrég ünnepelte 80. szüle-
tésnapját. Mindegy, mi történik az országban, a világban, 
az embernek legfontosabb a közvetlen környezete, család-
ja, barátai, akikhez -  bárhol járt a világban – hazamehet és 
hazavárják. Ez nekem Borsod.” - mondta a színész, akinek 
szűkebb pátriája Mezőkeresztes és Matyóföld. Egy szemé-
lyes vadászélmény elmesélése mellett elmondta Sajó Sándor 
Magyarnak lenni című versét.

szeti és egyéb szakmai szervezetek pavilonjai is.
A Rendőrség adatai szerint 11 000 látogatója volt a vadásznapnak, 
de sehol nem volt érzékelhető zsúfoltság, fennakadás. Az országos 
rendezvény jól szervezetten zajlott, mindenki jelesre vizsgázott a 
programszervezőktől kezdve a forgalomirányítókon át a terepren-
dező munkásokig.

Nagy István agrárminiszterEzt a vadásznapot az jellemzi, ami magát Putnok 

városát – az öntudat, az évszázados hagyomány és 

a tisztelet. Nem is biztos, hogy a megyeszékhelyek 

lennének a legmegfelelőbbek ezekre az alkalmak-

ra, hiszen ott talán nem értékelnék igazán ezt a 

rendezvényt. Gömörben fontos a büszkeség, az 

összetartozás érzése, ami határokon átível, mert 

ahol magyar ember lakik, ott van a magyar nem-

zet. Örülök, hogy ezt itt ma megtapasztalhattam. 

Csodálatos vadásznapot, kiállítást rendeztek, 

ahol megmutatkozik a szakértelem és a szeretet a 

szervezők részéről minden szinten. Itt mindenki 

azt akarta, hogy ez a rendezvény jól sikerüljön. Itt 

érzem igazán a vidéki Magyarország igazi erejét, 

az összefogást, ami nem pénzben, vagy gazdasági 

erőben nyilvánul meg, hanem az emberek közös 

akaratában. Ez a putnoki vadásznap üzenete. Soha 

ennyi vadásztársaság nem volt jelen eddig va-

dásznapokon, remek a hangulat, én is nagyon jól 

éreztem magam.

Bennem még tuz ég…
,,
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A vadászati rendezvényeken a gasztronómiának fontos szerep jut. A 
Serényi Béla Mezőgazdasági Szakgimnázium és Szakközép Iskola sport-
pályájára zöld ágakkal díszített kapun lehetett belépni a  Borz, Karvaly és 
Vizsla utcákra. Itt 40 vadásztársaság állította fel sátrait, ahol egész nap folyt a vadételek sütése-főzése, hiszen a vadászat során elejtett 
állatok előbb-utóbb nyárson, kondérban végzik. Itt is számtalan változatban készültek a vadétkek az őzek, szarvasok, vadmadarak, 
vaddisznók húsából, amelyeket az erdőn-mezőn termő növényekkel körítettek. A főzőverseny eredményhirdetésén délután kiderült, 
ki volt a jók között a legjobb vadétel készítésben. Különdíjat kaptak a Csernelyi Derelyések krumplitöltelékes túrós derelyéjükért. 
III. helyezett lett a Jász- Nagykun - Szolnok megyei Vadászkamara csapata, akik tárkonyos vaddisznó ragut főztek erdei gombák-
kal, cipóban. A II. helyen a Győr-Moson- Sopron megyei Vadászkamara szakácsa  végzett  vaddisznó sültjével, amit szegfűgombás 
mártással tálaltak. A bírák egyöntetű véleménye alapján az I. helyezést az Abaúji Aranyszarvas Vadásztársaság érdemelte ki, akik 
szarvasbélszínt készítettek flambírozott fügével, zöldsalátával. A zsűri örömmel konstatálta, hogy a vadásznapi ételek készítésénél 
már az új gasztrotrend érvényesült.

„Minden túlzás és fényezés nélkül egy kiváló rendezvény vendégei 

lehettünk. Az előzetes várakozásoknak megfelelően – noha negatív 

felhangok és előjelek kísérték a rendezvényt – igazán kiváló és nagy 

élményt nyújtó eseményen vettünk ma részt, Putnokon.”- olvasható 

az Erdőzúgás Magazin oldalán, majd részletes beszámolót közöl az 

egész napos programról.http://erdozugasmagazin.hu/2018/09/08/orszagos-vadasznapon-jartunk/

Összességében mind szakmailag, mind civil szemmel nézve 

igencsak elégedettek lehettek a résztvevők, mert az eseményt 

szervező vadászkamara mind a helyszín kialakításával, mind 

az apró részletekre való odafigyeléssel kitűnt az elmúlt évek 

hasonszőrű rendezvényei közül, sőt, mondhatjuk az utóbbi 

évek legjobb vadásznapján vagyunk túl. Nehéz felidézni pél-

dául olyan „társrendezvényt”, ahol egy tornateremben tartott 

trófeaszemlét ilyen „műgonddal”, és odafigyeléssel építtek 

volna fel. Ezúttal a különféle bóvli és cukorkaárusok is elma-

radtak, a rendezvényt tehát minden szempontból a vadászat 

köré szervezték meg.
forrás: http://vadaszlap.hu/2018/09/12/unnepnap/

Vélemények a vadásznapról

Fürjpástétom a Borz utcában 

Nagy István agrárminiszterEzt a vadásznapot az jellemzi, ami magát Putnok 

városát – az öntudat, az évszázados hagyomány és 

a tisztelet. Nem is biztos, hogy a megyeszékhelyek 

lennének a legmegfelelőbbek ezekre az alkalmak-

ra, hiszen ott talán nem értékelnék igazán ezt a 

rendezvényt. Gömörben fontos a büszkeség, az 

összetartozás érzése, ami határokon átível, mert 

ahol magyar ember lakik, ott van a magyar nem-

zet. Örülök, hogy ezt itt ma megtapasztalhattam. 

Csodálatos vadásznapot, kiállítást rendeztek, 

ahol megmutatkozik a szakértelem és a szeretet a 

szervezők részéről minden szinten. Itt mindenki 

azt akarta, hogy ez a rendezvény jól sikerüljön. Itt 

érzem igazán a vidéki Magyarország igazi erejét, 

az összefogást, ami nem pénzben, vagy gazdasági 
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Az ünnepnap esemé-
nyei augusztus 17-

én délelőtt fél kilenckor 
kezdődtek, -  a római 
katolikus templomban 
szentmisén, a református 
templomban ünnepi is-
tentiszteleten vettek részt 
a hívek.
Ezután az ünneplők a 
Serényi László téren álló 
Szent István szoborhoz 
vonultak, ahol immár 17 
éve emlékezik a város 
lakossága államalapító 
királyunkra. 2001. au-
gusztus 20-án leplezték le 
a szobrot, amelyet Kónya 
István művésztanár alkotott, s aki idén az ünnepség szónoka volt.

Beszédében felidézte Szent István korát és szellemét, s 
Imre herceghez intézett intelmeit. Az atya az állam kor-

mányzására ad tanácsokat és útmutatást fiának, akit örökö-
sének szán. Tíz fejezetben inti őt, hogy őrizze meg a hitet, 
erősítse meg az egyházi rendet, tartsa tiszteletben az egy-
háziakat, a főembereket és a vitézeket, hozzon igaz ítéletet, 
legyen türelmes és vendégszerető, hallgasson a tanácsra, kö-
vesse elődeinek példáját, imádkozzék és legyen erényes.

„Az intelmek korunk-
ban, számunkra is mérv-
adóak. Amikor a világ 
tele van félelmekkel, nél-
külözéssel, szenvedéssel, 
gondolkodjunk el azon, 
mit üzen I. István intel-
meiben. Számos nagy 
államférfi visszanyúlt 
ezekhez, saját korára ér-
telmezte és megtalálta a 
válaszokat. Többször is 
bebizonyosodott törté-
nelmünkben, hogy ál-
lamiságunk keresztény 
alapokra helyezésével 
megtartotta nemzetün-
ket. Ma a világban hitü-
kért legtöbben kereszté-
nyek halnak meg. Vajon 
kell-e tűrnünk azt, hogy 

kultúránkat tönkretegyék, asszonyainkat megbecstelenítsék, 
elődeink véráztatta földjét meggyalázzák? Igen, a migráció-
ról beszélek, de nem azokról akik menekülnek, hanem azok-
ról, akik azért jönnek ide, hogy belegázoljanak a keresztény 
kultúrába, eltiporják értékeinket. Nem tűrhetjük! Itt él any-
nyi önérzetes magyar ember, aki elfér ebben az országban. 
István korában karddal védték a kereszténységet, mi véle-
ményünkkel adhatunk hangot az igazságnak. A haza szerepe 
és szeretete nagyon fontos, mindannyiunk kötelessége, hogy 

tovább adjuk azt az utánunk jövőknek, hiszen nyelvében, kul-
túrájában él a nemzet!” - mondta Kónya István beszédében, 
melynek elhangzása után a résztvevők megkoszorúzták ál-
lamalapító királyunk mellszobrát.

A főtéri megemlékezés után a városi ünnepség a Tompa 
Mihály Közösségi Házban folytatódott. Tamás Barna-

bás Putnok város polgármestere köszöntőjében szólt arról, 
hogy az új kenyér ünnepéről rendszerektől függetlenül min-
den érában megemlékeztek az emberek. Putnokon az elmúlt 
30 évben a város vezetése azon munkálkodott, hogy olyan 
jövőt alapozzon meg, amiben a felnövekvő generációk biz-
tonságban élhetnek.
„Ezen az ünnepen azt kívánom, hogy az új kenyérből az el-
következő évben bőséggel jusson mindenkinek. Az, hogy 
együtt ünnepelhetünk, olyan összetartó erő, ami előreviszi a 
nemzetet és a várost – mondta a polgármester.

Az ünnepségen átadták a Putnok Város Közszolgálatáért 
Díjakat, amelyeket idén Majtényiné Murányi Zsuzsanna, 

Tóth Sándorné, Fábián Judit és Vécsei Barna érdemeltek ki.
Kiemelkedő munkájukért polgármesteri elismerésben 
részesült Dr. Bárdosné Dudás Viktória, Farkas Attila, 
Kolarovszki Mihály, Kolozsi Zsoltné és Kulcsár Vilmosné.

Cseh István kanonok és Dérer Zsolt lelkipásztor meg-
áldották, megszentelték az új búzából sütött kenyeret, 

amelyet a jelenlévők is megkóstolhattak.
Az augusztus 20-i ünnepség záróprogramjaként Koós Já-
nosnak és Dékány Saroltának tapsolhatott a közönség.

Szent István intelmei korunkban, számunkra is mérvadóak

A
z oldalpáron a fotókat készítette: G

ál Á
gnes
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Tamás István: Egy hosszú és sikeres életpálya áll Ön mögött. 
Milyen érzés visszaemlékezni egy-egy táncdalfesztiválra, 
előadásra, turnéra?  

Koós János: Nehéz visszaemlékezni, mert már nagyon régen 
volt. Elmúltam 80 éves, novemberben leszek 81. Nem kevés 
idő áll mögöttem, de azért szívesen emlékszem vissza a feszti-
válokra, turnékra, mert mindig nagyon jók voltak. Jó pár első 
díjat is kaptam, nem csak Magyarországon, hanem amerre jár-
tam a világban. Voltam Rióban, Moszkvában, tényleg sok he-
lyen megfordultam, és ahová hívtak mindig szívesen mentem, 
mint most Putnokra is. Sok helyen, a határon túl is népszerűek 
voltak a dalaim. Moszkvában 15 ezer ember énekelte velem 
együtt állva oroszul a: „Hajjaj fekete vonatot”. Nagy sláger lett 
belőle. Ezeknek a fesztiváloknak köszönhettem azt, hogy most 
mi ketten itt találkozhattunk, beszélgethettünk.

- Nagyon jó barátai voltak: Hofi Géza, Aradszky László, 
hogy csak egy pár nevet említsek, akikkel láthattuk önt 
a televízióban, illetve a színházakban és egyéb fellépések 
alkalmával. Milyen érzéssel gondol vissza ezekre a művész-
barátokra?  

-Igen, Sas Jóskával is voltam. Sőt egyszer csörgött a telefon és 
Szinetár Miklós csak annyit kérdezett tőlem, hogy be fogják 
mutatni az Operettszínházban az egyik leghíresebb operet-
tet, amelynek az egyik főszerepét elvállalnám-e ? Mondtam, 
hogyne vállalnám már el. A darabnak olyan nagy sikere volt, 
hogy, egy japán hölgy, aki milliárdos, megvette és Japánban, 
Tokyo, Hirosima, Nagasaki, Kyoto városok színházaiban 
mutatták be.
Mit is mondjak, Hofiról ? Azt mindenki tudja, a macska 
duettekről, hogy mindent amit közösen csináltunk Hofival 
az nagy siker volt. A Bajor Imivel és Sas Jóskával szintén. 
Egy fantasztikus színésznővel,  Dajka Margittal is nagyon jó 
barátságban voltam és ő kérte, hogy énekeljek vele duettet és 
majdnem elájultam, mikor megkért erre. Ő, - mint mind-
ketten tudjuk,-  nem egy akárki volt. Rengeteg színésszel 
dolgoztam együtt: Alfonzóval, Latabárral, Bilicsivel. Nagyon 
nagy élmények voltak ezek. Mi soha nem politizáltunk. A 
turnékra mindig én vezettem. Most is a mai napig én veze-
tek, Putnokra is így érkeztünk. Soha nem alszunk ott ahol 
fellépünk, de késni sem szeretek a fellépéseimről. Most is 
megérkeztem egy fél órával előtte és az előadás után is vissza 
vezetek Budapestre mert, holnap megint egy nagy távolsá-
got teszünk meg. Erdélybe megyünk. Útközben soha nem 
politizáltunk, csak a humor, a humor és a humor volt és van 
az autóban. 

- Szinte minden Koós - dal sláger lett. Énekelték, fütyülték, 
úton-út élen. Ezeket a dalokat ma is szeretik. A szöve írókkal 
mennyire volt jó a kontakt? Ki írta Önnek a legtöbb dalt?  

-A legtöbbet S. Nagy Pista  és Szenes Iván írta. Minden szü-
letésnapomra Szenes Ivántól kaptam egy lovat. Nem élő lovat 
hanem egy szobrot. A nappalim tele volt lovakkal. Mondtam 
neki: - Te Iván, én soha nem járok ló versenyre. Miért min-
dig lovat kapok tőled?  - Jani azért, mert az én istállómban te 

vagy a legjobb ló. Ő írta a „Nem vagyok teljesen őrült”, „Én, 
aki nála jártam”, „Kislány a zongoránál” és még rengeteg 
slágert számomra.

- Miért van az, hogy a régi slágerek megmaradnak az embe-
rekben, az új dalok pedig olyan ’felejtősek’?  

- A fiataloknak is és a közép korosztálynak is nehéz megta-
nulni azt, hogy dúdolgatni napközben, munka közben azt, 
hogy (rappel) azt, meg könnyű volt énekelni, hogy „Én aki 
nála jártam”. Azt mondta nekem Szenes, olyan szerelmes 
dalt írtam neked, hogy minden nő megfog bolondulni tőle. 
Mondom: mi lesz a címe? Minden sora úgy kezdődik, hogy: 
„Én”. Á mondom ne hülyéskedj már, hogy lehet egy nőnek 
úgy udvarolni, hogy minden sora úgy kezdődik, hogy én?! 
Bejött! 
„Én aki nála jártam, én aki rá találtam, én tudom mennyit ér 
a szó szerelem. Én aki véle voltam, én...” 
Ő egy zseni volt, dehát amúgy is zseni volt. Melyik szerző 
merte volna még azt, hogy egy dal úgy kezdjen: „Gumidomi-
nó, vagy egy parti sakk? Gumidominó...” mikor minden dal 
a szerelemről szólt. Óriási sláger lett ez is. 

- Nagyon régóta él a feleségével együtt.  Ő hogyan tolerálta 
hogy, ön sokkal többet lépett fel, sokat volt távol?

Ő nagyon jól tolerálta, mert amikor beleszerettem és hozzám 
jött feleségül, akkor nagyon hamar született meg a lányunk 
Réka.  Nem álltunk meg a Rékánál,  hanem született még egy 
gyerekünk a fiunk Gergő és most már képzelje el,  14 éves az 
unokám, Rozi. A feleségem ma is itt van és minden fellépé-
semre jön és a világ legszebb duettét énekeljük együtt.
„Koós János felesége,  Dékány Sarolta kérdésünkre elmondta: 
már csak a férjével lép fel, külön már nem vállal fellépést.  - 
Nagyszerű ember a férjem, kiváló családapa és ami fontos, 
nagyon jó férj volt és az ma is, mondta  a művésznő”...

-Mit üzenne zárószóként, a feltörekvő művészeknek, éneke-
seknek? 
Semmi különöset csak annyit, hogy annyit éljenek, mint 
én.  Olyan nagy sikert arassanak, mint amilyen szerencsére 
nekem is volt, és még annyit éljenek mint amennyit én még 
fogok . Bizony ám! - mondja nevetve...

Tamás István

Minden dala sláger lett
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MAJTÉNYINÉ MURÁNYI ZSUZSANNA
Általános és középiskolai tanulmányait lakóhelyén, Putno-
kon végezte el.
1978 szeptemberétől a putnoki I. Sz. Általános Iskola Diákott-
honában gyermekfelügyelői feladatokat látott el, majd 1982-
ben az I. Sz. Általános Iskola Serényfalvai Telephelyén, az alsó 
tagozaton képesítés nélküli nevelőként helyezkedett el. 
Munkája mellett szorgalmasan végezte felsőfokú tanulmá-
nyait és 1986-ban az egri Ho Shi Minh Tanárképző Főisko-
lán magyar - történelem szakos tanári diplomát szerzett. 
1990 szeptemberében került a Serényi László Általános Is-
kolába, melyben nyugdíjba vonulásáig, 2018. október 1-ig 
végzi hivatását.
Pedagógusi munkáját lelkiismeretesen, következetesen vég-
zi. Szakmailag és módszertanilag sokoldalúan képzett, jól 
felkészült. Tudását, ismereteit a modern kor igényeinek, 
elvárásainak megfelelően bővíti, megújítja. Bár napjaink-
ban egyre nehezebb megfelelni a pedagógusokkal szemben 
támasztott elvárásoknak, ő mégis több évtizedes munkája 
során erős hivatástudattal, elkötelezettséggel neveli, oktatja 
Putnok város ifjúságát. 
A továbbképzéseken való részvétel, a folyamatos önképzés 
elengedhetetlen a korszerű pedagógiai ismeretek elsajátí-
tásában, alkalmazásában. Pályafutása során e területen is 
minden lehetőséget kihasznált, hogy szakmai tudását bővít-
se. Több intenzív és komplex tanfolyamot is elvégzett. A kor 
követelményeinek megfelelve vállalta a számítástechnikai és 
nyelvi képzést, amit a mindennapi munkájában is kiválóan 
tud hasznosítani. 
Rendkívüli egyéniség, aki 40 éve magas színvonalon tanítja 
a „Serényis” diákokat. Tanítványait olyan szeretettel, empá-
tiával neveli, amely kollégái számára példaértékű. Bizonyít-
ja mindezt, hogy volt tanítványai évek múlva is visszaláto-
gatnak hozzá, beszámolnak életük alakulásáról és hálával 
gondolnak Zsuzsa nénire, az igazi pedagógusra, akitől oly 
sok segítséget és példamutatást kaptak az iskolában eltöltött 
évek alatt. 
2010-ben igazgatóhelyettesi megbízást kapott, amely tevé-
kenységét az elkötelezettség, a tájékozottság és nagy mun-
kabírás jellemzi. 
Segítőkész vezető, aki ösztönzi és támogatja kollégái szak-
mai megújulását. Vezetőként komoly szerepe van az iskola 
alapértékeinek megteremtésében és főként annak gyakorlati 
megvalósításában, kiérdemelve ezzel a diákok, a tantestület 
és a szülők bizalmát, a város megbecsülését. 
Mindig mindenhol jelen van, ahol az iskoláért, a pedagógiai 
színvonal emeléséért, a szakmán belüli megújulásért tenni 
lehet. Egész lényéből, egyéniségéből sugárzik a gyermekek 
iránti szeretet, a pedagógushivatás iránti elkötelezettség. A 
szülők és a kollégák elismerik és nagyra becsülik a Serényi 
iskola érdekében kifejtett szakmai tevékenységét. 
Putnok város közéletében rendszeresen jelen van, nemzeti 
ünnepeinkre történő emlékműsorok összeállításával, kultu-
rális rendezvények szervezésével, koordinálásával. 
Putnok polgárai számára példamutató és követendő mintát 

képvisel családi életé-
vel, munkásságával és 
közéleti tevékenysé-
gével. 
Pedagógusi munkája 
elismeréseként 1999-
ben és 2010-ben az 
„Év Pedagógusa” ki-
tüntető címben ré-
szesült, míg 2004-ben 
Polgármesteri dicsére-
tet vehetett át. 

FÁBIÁN JUDIT

Tudatosan készült 
az óvónői hivatá-
sára, ezért az általános 
iskola elvégzése után a Kazincbarcikai Egészségügyi és Óvó-
női Szakközépiskolában folytatta tanulmányait. A gyermekek 
szeretete vezette a Sárospataki Comenius Tanítóképző Főis-
kolára, ahol 1983-ban szerzett óvónői diplomát.
Fábián Judit 1984-től aktív tagja a Putnoki Soldos Emília 
Óvoda – Bölcsőde  pedagógus kollektívájának.
Óvónői munkáját nagy igyekezettel és odafigyeléssel végzi a 
közoktatási elvárásoknak megfelelően. Tevékenységét a ha-
tározottság, pontosság, precizitás jellemzi. Munkáját áthatja 
a gyerekek iránti szeretet. Pályája során számos továbbkép-
zési lehetőséget megragadva folyamatosan képezte magát, 
hogy a szakma által támogatott elvárásoknak és a kor kihí-
vásainak maximálisan meg tudjon felelni. 
2005-ben szerzett gyógypedagógus, pszichopedagógus 
másoddiplomát az ELTE Bárczi Gusztáv Gyógypedagógi-
ai Főiskolán. Újonnan szerzett végzettségével felvállalta az 
intézményben a sajátos nevelési igényű gyermekek egyé-
ni fejlesztését. Munkáját mindenkor felelősséggel látta el a 
megújító lehetőségek kutatásával, megvalósításával. Nem 
csak az önképzés, a szakmai fejlődés igénye vezette, hanem 
a kollégáit is ösztönözte, biztatta az innovatív módszerek be-
vezetésére. Tudását megosztva elősegítette az intézményben 
folyó munka eredményességét.
2002-ben aktív részese volt az Óvodai Gyermek Alapítvány 
létrehozásának, azóta is elnöke. Az óvoda mai napig profi-
tál az alapítvány támogatásából, hisz általa az intézménynek 
juttatott eszközök gazdagították az óvoda eszközállományát.
2014-ben próbaminősítésre és tanfelügyeleti szakértői kép-
zésre jelentkezett, melyet sikeresen elvégzett. Minősítését 
követően jelenleg mesterpedagógusi fokozatban van. Ösz-
szetett feladatain túl mentorpedagógusi teendők ellátásával 
segíti a pályakezdő fiatalok felkészülését.
Pályája során több elismerésben részesült, kiváló okta-
tó - nevelő munkájának elismeréséül többször kapott Pol-
gármesteri dicséretet, 2007-ben pedig az „Év Pedagógusa” 
szakmai kitüntetésben részesült.
Putnok városban egyéb, aktív közéleti szerepet is betöltött az 

     A Putnok Város Közszolgálatáért kitüntetés díjazottjai 
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évek során. Alapí-
tó tagja volt Putnok 
Város Női Karának. 
1996-tól írt a Gömöri 
Hírmondóba, illet-
ve 2014-ig részt vett 
a szerkesztőbizottság 
munkájában. Szerepet 
vállalt a Péczeli József 
Gyermekalapítvány 
Kuratóriumában, illet-
ve a Putnok Ifjúságáért 
Alapítvány munkájá-
ban is. Tagja a Putnok 
Városért Egyesületnek 
és a Gömöri Népfőis-
kolai Egyesületnek.

VÉCSEI BARNABÁS

Általános iskolai tanulmányait Putnokon, a középiskolát 
Kazincbarcikán végezte. 1984-ben vegyianyag-gyártó kép-
zettséget szerzett, s még ez évben az Észak-magyarországi 
Tüzép Vállalat Putnoki Telephelyén helyezkedett el.
18 évesként nagy kihívás volt számára e munkaterületen 
dolgozni és helytállni. Virágzott az építkezés, még teljes ka-
pacitással működött a Putnoki Bányaüzem, s fiatalként min-
den nehézség nélkül tudta teljesíteni azokat a napi kihívást 
jelentő követelményeket, mely a szakmai tapasztalattal és 
gyakorlattal rendelkező kollégák teljesítőképességét is pró-
bára tette. A tüzépnél több munkakörben dolgozott: kezdet-
ben árukiadóként, majd telepvezető-helyettesként. Minden 
területen megállta a helyét, melyet mi sem bizonyít jobban, 
minthogy 21 évesen kiváló dolgozói elismerésben részesült.
1987-ben vonult be sorkatonai szolgálatra, melynek letölté-
se után visszakerült korábbi munkahelyére. A kilencvenes 
évek második felében elkezdődtek a privatizálások, ami a 
Tüzép vállalatát sem kerülte el. Rövid időre elhagyta Putno-
kot, 2 évet töltött Jászberényben, ahol fatelep-vezetői mun-
kakört látott el.
1999-ben a szíve visszahúzta Putnokra, azonban a koráb-
binál merőben más munkaterületen, a Polgármesteri Hi-
vatalban helyezkedett el kézbesítő és kisegítő hivatalsegéd 
munkakörben.
Mozgalmas évek következtek életében. A kohászat, a bánya-
üzem leépítése magas számú munkanélküliséget generált a 
térségben, így Putnok is. A segélyen élők, egyéb szociális tá-
mogatásban részesülők igen nagy számban voltak jelen a te-
lepülésen. A juttatások kézbesítése feladatkörébe tartozott, 
mely igen nagy odafigyelést, precizitást és nem utolsó sor-
ban türelmet követelt meg tőle. E feladatát mindenkor lelki-
ismeretesen – úgy az ellátásban részesülők, mint munkálta-
tója nagy megelégedésére – látta el hosszú éveken keresztül.
Külön elismerést érdemel az ügyfelekhez való viszonyulása 
és a velük kialakított kommunikációja.

Az önkormányzatnál eltöltött 19 év alatt rendszeres és aktív 
tevékenységet fejtett ki a városi rendezvények előkészítő, le-
bonyolító és utómunkálataiban. 
Ünnepség „Barnuska” nélkül nem is bonyolódott az évek 
során. A helyszínek berendezése, a felszolgálás, mosogatás 
során maximálisan, olykor a szabadságát is megszakítva, éj-
szakákba nyúlón látta és látja el feladatát. Hivatali teendőin 
túl a városi civil szervezetek, intézmények rendezvényein is 
aktívan tevékenykedik.
Munkatársaival szinte már családias kapcsolatot alakított ki. 
Ennek köszönhetően önálló, nagy rutinnal rendelkezve ki-
váló csapatmunkát produkálnak.

TÓTH SÁNDORNÉ

Általános iskolai tanulmányait Sajómercsén és Borsodbótán 
végezte, majd Ózdon érettségizett a Széchenyi István Köz-
gazdasági Szakközépiskolában, ahol jegyzőkönyvvezető, 
gépíró-gyorsíró, igazgatási ügyintézői képesítést szerzett.
1978-tól 1985-ig a Borsodi Vegyi Kombinát alkalmazásában 
állt, majd ezt követően a Putnoki Bányaüzemnél helyezke-
dett el, ahol több átszervezést megélve az üzem bezárásáig, 
2002-ig dolgozott.
2003-ban a Polgármesteri Hivatalban kezdte meg munkáját. 
A beilleszkedés könnyű volt számára, hiszen tanult szakmá-
jának megfelelő munkaköröket látott, s lát el köztisztviselő-
ként a mai napig. 
Feladatait naprakészen, szakszerűen, precízen, a jogszabá-
lyok és határidők betartásával végzi. 
Elismerésre méltó a tevékenysége a Társulási Tanács mun-
kaszervezeti feladatainak biztosításában. 
Munkaköri kötelezettségei közé tartozik egyebek mellett 
Dubicsány község és a Putnoki Roma Nemzetiségi Önkor-
mányzat testületi üléseinek jegyzőkönyvezése, illetve az 
ülésekkel kapcsolatos adminisztrációs és nyilvántartási te-
endők ellátása.
Aktívan részt vesz a Törzskönyvi nyilvántartás átvezetése-
inek előkészítésében, illetve a választások közigazgatási le-
bonyolításában.
Az iratkezelési, irattározási feladatokat példamutató gon-
dossággal végzi, ezirányú munkáját a szakmai felkészültség, 
alaposság és pontosság jellemzi. 
A felügyeleti szervek által végzett időszakos ellenőrzések is 
elismeréssel nyugtázzák ezen tevékenységét.
Határozott egyénisége, s kreativitása nagy segítség a környe-
zete számára. Munkakapcsolatát a korrektség jellemzi, ké-
pes építő jellegű kritikával segíteni mások munkavégzését.
Minőségi munkájának kulcseleme a szakmai fejlődés. Sike-
resen tette le a közigazgatási alapvizsgát, felhasználói szintű 
szövegszerkesztési és táblázatkezelési ismeretekkel rendel-
kezik, s elsőként sajátította el az ASP rendszer alkalmazását.
Megbízható, terhelhető munkaerő, aki munkája során min-
denkor az adott feladatot tekinti a legfontosabbnak.

     A Putnok Város Közszolgálatáért kitüntetés díjazottjai 
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Fennállásának ötödik évfordulóját ünnepelte Putnokon a Biztos Kezdet Gyerekház. Ez alkalomból az Ízek Háza adott 
otthont a rendezvénynek, ahol a város vezetése mellett óvónők, a szakma képviselői, meghívott szülők és a gyermekek 
voltak jelen. Demeterné Kepecz Mónika köszöntő beszédét követően bemutatásra került a Putnok Városi Televízió 
kisfilmje, mely a gyerekház életét foglalja egy csokorba. A szervezők színes programokkal készültek a jeles napra.
A Máltai Szeretetszolgálat ugrálóvárral kedveskedett a gyerekeknek.  A helyi rendőrőrs gépjárműveit, míg a tűzoltóság 
szakemberei a tűzoltóautóikat mutatták be a gyermekeknek.  A rendezvényen részt vettek olyan szülők gyermekeikkel, 
akik már óvodába járnak, és előtte rendszeres látogatói voltak a gyermekházi rendezvényeknek.
                                                                                   Tamás István

  . 

Ismét táborozóktól volt hangos a Putnoki Városi Könyvtár

Az idén nyáron egy EFOP-os pályázatnak köszönhetően, 
nemcsak egy hétig szerveztünk olvasó tábort a gyerekeknek, 
hanem 3 turnusban is. 
Az első két héten főleg a Serényi László és a Péczeli József 
Általános Iskola diákjai vehettek részt rajta, de már iskolába 
készülő volt óvodások is nagy örömmel érkeztek a foglalko-
zásainkra. 
A táborokba 25 fő jelentkezett, s szinte minden nap teljes 
volt a létszám. Az első héten a kisebbek  Milne „Micimac-
kójának” örök érvényű történetével, a második héten Erich 
Kästner „Emil és a detektívek” című gyermekkönyvének 

krimibe illő cselekményével ismerkedtek. E témák köré cso-
portosítottuk a feladatokat, -  akár szellemi, akár ügyességi-
ek voltak. 
 A népi játékoktól a népi tánc alaplépéseiig, a 
kézműveskedésen, az olvasónapló vezetésén keresztül 
ügyességi játékokig, s természetesen a könyvtárral, köny-
vekkel való ismerkedésig nagyon sok hasznos dologgal ta-
lálkozhattak a gyermekek. Micimackó keresés, bábkészítése, 
detektívjáték -  minden belefért a tábor idejébe. Megláto-
gattuk a Holló László Galériát is, sőt még a rendőrségen is 
voltunk, hogy megismerkedjenek a rendőrök munkájával 
és a szolgálati kutyával, de nem maradhatott ki a rendőrau-
tókkal való játék, és az sem, hogy bezárják őket a „fogdába”. 
A harmadik héten a nagy hőség miatt a könyvtár vonult ki 
a Soldos Emília Óvodába, ahol a kicsiknek kínáltunk kü-
lönböző foglalkozásokat, - bábozás, mesenézés, ügyességi 
versenyek, kézműveskedés - amelyeknek nagy sikere volt.  
Segítőim Bíró Zsoltné, pedagógus, Fehérné Jobbágy Mari-
ann, Nagy József és a diákmunkán nálunk dolgozó tanulók 
voltak. 
Nagyon szépen köszönjük azoknak a putnoki vállalkozók-
nak a felajánlását, akik támogatták a rendezvényeinket. 
Remélem a jövő nyáron még többen vesznek részt az olvasó 
táborainkon, s egyre több gyermek keresi fel könyvtárunkat 
a jobbnál- jobb olvasmányokért.

Tóthné Győr Erzsébet
    könyvtáros

A Biztos Kezdet Gyerekházak elsődleges célja a képesség-

fejlődés segítése, a kisgyermeket nevelő szülő minél korábbi 

szakszerű támogatása, hozzásegítése az óvodába történő 

beilleszkedéshez. 

A gyermekek fejlődése a születés pillanatától, vagy már azt 

megelőzően is, fejleszthető, támogatható.   A Gyerekházak 

esetében kiemelkedően nagy hangsúlyt kap a szülők bevoná-

sa és a velük való együttműködés. A Gyerekházak biztosítják 

a változatos tevékenységekhez szükséges játékokat és elérhe-

tővé teszik a gyerekek mentális és fizikai fejlődéséhez szüksé-

ges eszközöket, környezetet, hogy nevelésük minél magasabb 

színvonalon valósuljon meg.

Ötéves a Biztos Kezdet Gyerekház Putnokon
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 Zenés torna, zumba, bécsi keringő –
3 - 99 éves korig bárki táncolhat

Kozsuk Péter már évekkel ezelőtt bemutatkozott tánctudá-
sával városunk tehetségei között.  Szakmai fejlődése során 
Michael Jackson inspirálta. Mára már hivatásos táncosként 
és oktatóként számos színpadi szerepet tudhat maga mö-
gött. A színházi fellépések mellett azonban az esküvői ba-
lett, a modern tánc és a néptánc sem áll messze tőle.
Június óta a város lakói táncórákat is vehetnek Pétertől 
a Tóth Ede Művelődési Házban. Az ifjú tánctanár kezdő 
és haladó csoportokra osztva tartja óráit, gyermekeknek 
és felnőtteknek egyaránt. Míg a gyermekeknek igyekszik 
tradícionális és új popfeldolgozások köré építeni az egye-

di koreográfiát, addig a felnőttek különböző táncformákat 
sajátíthatnak el. A repertoáron főleg latin táncok szerepel-
nek, de a tanulni vágyók találkozhatnak báli táncokkal, 
így bécsi vagy angol keringővel is.
Amikor megszervezték az oktatást, azokra is gondol-
tak, akik másfajta testmozgásra vágynak, így a népszerű 
zumbát is kipróbálhatják az esti zenés tornán.
Kozsuk Péter és táncosai formációként musicaleket és da-
rabokat is betanulnak.  Augusztus 31-én  nyárzáró gála-
estet tartottak a Bányász Művelődési Házban. A vendé-
geket Katona Pál alpolgármester köszöntötte.
A Sideways tánccsoport néven működő együttes  többsé-
gében társas tánckoreográfiákat adott elő, latin amerikai 
zenére. Az est vendégszereplői voltak Beri Ádám és Beri 
Áron, akik a táncos produkciók között gitárzenével színe-
sítették a programot.
A gála utolsó mozzanataként Kozsuk Péter Michael Jack-
son Billie Jean című számára táncolt.
Péter szerint egy táncosnak meg kell tudni állni minden 
szerepben a helyét, legyen az szóló, duett vagy társastánc. 
Mivel fontosnak tartja, hogy folyamatosan képezze ma-
gát, jövőre divattáncosként tanul tovább.

A Magyar Televízióban 1970-ben elindított nagy sikerű nép-
zenei verseny hagyományait élesztették újra hét évvel ezelőtt 
a  megyei nyugdíjas szervezetek, amikor ugyanezen a néven 
dalostalálkozót hirdettek. Vida Lászlóné, a Nyugdíjasok 
Megyei és Városi Képviseletének elnöke örömmel emléke-
zik vissza arra, amikor felvetődött az ötlet, s első alkalommal 
Mezőcsáton, majd a megye más városaiban rendezték meg 
a találkozót. A fogadó települések önzetlenül támogatják a 
rendezvényt, lehetőséget biztosítanak a klubok szereplésére.
Idén augusztus 10-én Putnokon a Tompa Mihály Közösségi 
Házban tartották a Röpülj páva!  VII. Megyei Dalos Talál-
kozót, ahol a megye 16 településének 19 kórusa és egyéni 
énekese vett részt, mintegy 160 szépkorú lépett a színpad-
ra. Borsodnádasdtól Boldogköváralján át Kassáig érkeztek 
a résztvevők. 
- Bár nem egyeztettek a fellépők a részletes műsorról, még-
sem hangzott el a nap folyamán két egyforma dal, ami arról 
tanúskodik, milyen óriási kincsestára van hagyományaink-

nak – fogalmazott Czakó Lászlóné. Gizike, a vadnai Ősziró-
zsák Nyugdíjas Klub Egyesület vezetője.
A Putnoki Női Klub 8 tagja nemcsak dallal, hanem tánccal 
is készült a találkozóra - mondta el Csongor Lászlóné Mari-
ka, a klub vezetője, s megköszönte Balla Ibolyának a táncok 
betanulásában nyújtott segítségét.
A nyugdíjas szervezetek tagjai számára a dalos rendez-
vények jó lehetőséget adnak a találkozásra, a szűkebb táj-
egységek népdalainak, viseleteinek megismerésére, s nem 
utolsósorban a közös szórakozásra. A népszerű Röpülj páva 
mellett több kezdeményezés is bizonyítja, hogy az idősebb 
korosztály igencsak aktív kulturális és közösségi életet él.
A jövő évben például megyei Ki mit tud? szervezésére nyúj-
tottak be pályázatot, ahol szintén a szépkorúak amatőr cso-
portjai kapnának lehetőséget a megmérettetésre.
A jó hangulatú rendezvényt  a putnoki Irodalmi és Daloskör 
búcsúztatta műsorával.

Röpülj páva!
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A Serényi Béla Mezőgazdasági Szakgimnázium és Szakkö-
zépiskolában a tavalyihoz képest némiképp csökkent a tanuló-
létszám, - Magyar András igazgató elmondása szerint – 270 fő 
nappali és 22 fő levelezős diák kezdte meg tanulmányiat. 
A kötelező felújítások, - mint a tantermek és nyílászárók festése 
-  az anyagi lehetőségekhez mérten megtörténtek. Az intéz-
ményben azonban szükség lenne egy nagyobb arányú külső 
renoválásra, a tetőszerkezet felújítására, amire fenntartói igéretet 
kaptak.  Emellett egy nyertes pályázatnak köszönhetően 127 
millió forintos költségkeretből újítják fel a tantermeket, vizes 
helyiségeket, hogy a kor követelményeinek megfeleljen a több 
mint 100 éves iskola.  Új képzés is indult, melynek köszönhe-
tően a mezőgazdasági gépészek második szakképesítésként 
választhatják a gépjavító szakmát. A két éve indított pék képzés 
helyett a pék-cukrász szakmát az idén huszan tanulják majd. 

Filep Dávid

A Gomba Levente Gimnázium 210 tanulóval vágott neki a 
tanévnek, a két 9. osztályba – általános gimnáziumi és belügyi 
pályára előkészítő-   60 új diák iratkozott be. Az intézmény 
vezetője Sándorné Gyurcsik Erika elmondta, hogy átgondolt 
tervezéssel indítják a tanévet. 
Továbbra is működik az emelt szintű angol és informatikai 
képzés. Az alapszakok mellett idén  a környezeti nevelésre és az 
egészséges életmódra helyeznek hangsúlyt. A munkatervben a 
tanulók igényei szerinti programok is helyet kapnak majd. 
A 14 fős tanári kar részt vett egy online továbbképzésen a 
digitális kompetencia fejlesztése érdekében. Ugyan az elektro-
nikus naplót már eddig is használták, idén előtérbe kívánják azt 
helyezni a papír alapúval szemben.

          A putnoki középiskolások is megkezdték a 2018/19-es tanévet!

Példás összefogással szépül az iskola

A Péczeli József Általános és Alapfokú Művészeti Iskolában 
a nyár folyamán számos munkálatot elvégeztünk, hogy 
megújult szaktantermek és korszerűbb, esztétikusabb kör-
nyezet fogadja szeptemberben a diákságot - számolt be róla 
Kónya István, az intézmény igazgatója. A legsürgetőbb volt 
a fűtési rendszer felújítása, amely során  mintegy másfél 
millió forintos költséggel a kazán optimális működéséhez 
átalakítottuk a rendszert. A karbantartási munkák során 

megtörtént a vizesblokkok festése, és négy tantermet sikerült 
teljesen felújítanunk. A szülők önzetlen segítsége, a pedagó-
gusok pozitív hozzáállása és a jótékonysági rendezvényeink 
bevételei teszik lehetővé az iskola folyamatos szépítését. 
Két új szaktanteremmel is gazdagodott az iskola. Elkészült 
egy második zeneterem, ahol a szolfézs és furulya okta-
tására lesz lehetőség. Folyamatban van újabb hangszerek 
beszerzése, és az eddig működő zenei tanszakok mellett 
most ismét lesz gitároktatás is az iskolában. 
Sokkal nagyobb hangsúlyt kell kapnia a  technika – életvitel 
tantárgynak, igazodva a középfokú szakképzési rendszer 
változásához. Ennek érdekében teljesen átalakítottuk a 
technika termet. Pályázat útján sikerült bővíteni informati-
kai rendszerünket, amihez erős WIFI hálózatot is kapott az 
iskola.  Az e-napló rendszerének bevezetése  is megtörtént. 
Az iskolai gyereklétszám 400 főhöz közelít, idén két első 
osztályt indítottunk 28 – 29 fővel. A művészeti iskolábam a 
zenei és képzőművészeti tagozatokon 300 diák tanul. 
Az elsősöket – péczelis szokás szerint -  a tanvévnyitón 
ünnepélyes keretek között avatták fel – egy virágokkal 
díszített kapun keresztül áthaladva fogadták őket az iskola 
közösségének tagjaivá.
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Sikeres évet várnak a Serényisek 

A Serényi László Általános Iskola 90. jubileumi évnyitó 
ünnepségén köszöntötte a vakációról visszatéró diákokat és 
tanárokat Markovicsné Demeter Edina.
Bár a nyári szünet alatt elcsendesedett az iskola, az intéz-
ményben megtörténtek az olyan szükséges karbantartási 
munkák, mint a tantermek és folyosók lábazati festése, a 
villámvédelmi és erősáramú berendezések felülvizsgálata 
vagy a fali táblák elkészítése. A tornaterem új berendezé-
sekkel bővült és lecserélték az elavult bordásfalakat. Sok új 
sporteszköz is érkezett. A KRÉTA e-napló bevezetésével 
szükségessé vált a WIFI hálózat bővítése, így az épület egé-
szében biztosították a lefedettséget.
A tanári karban is történtek változások. 4 tanártól búcsú-
zott az iskola és két újat köszöntöttek. Majtényiné Murányi 
Zsuzsanna 40 éves pedagógusi tevékenység, ebből10 éves 

vezetői munkássága után vonult nyugdíjba. Pásztor Klaudia 
kémia - biológia szakosként, Ölschléger Krisztián pedig 
angol - testnevelő tanári munkájával járul hozzá a tanári 
kar munkájához az idei tanévtől.
2018. augusztus 23-án Markovicsné Demeter Edinát újabb 
öt évre megbízták az intézményvezetői feladatok ellátásával. 

A KRÉTA  (Köznevelési Regisztrációs és Tanulmányi Alap-rendszer) elektronikus napló a legkorszerűbb informatikai technológiákat ötvöző elektronikus iskolai osztálynapló, amelyet a közoktatásban és szakképzésben is hatékonyan lehet használni, az általános iskoláktól kezdve egészen a különböző szakképző intézményekig. A szülők ezáltal hoz-záférést kapnak saját gyermekük elektronikus naplójához, ellenőrzőjéhez, hogy rendszeresen nyomon tudják követni gyermekük tanulmányi eredményeit, hiányzásait. Az e-napló bevezetése mellett, továbbra is működik majd a papír alapú ellenőrzés.

A kormány idén 11 milliárd forintot biztosított a 

tankönyvellátásra, ennek eredményeképpen az 1-9. 

évfolyamokon minden diák ingyenesen kapja a 

tankönyveket, a 10. osztálytól rászorultsági alapon, 

így egymillió gyereknek ingyenes a tankönyv.

TÁJÉKOZTATÁS!
Tisztelt Lakosság!

Ezúton tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, hogy a téli rezsicsökkentés végrehajtá-
sát követően szükségessé váló további intézkedésekről szóló 1364/2018.(VII.27.) 
Korm. határozatban foglaltak alapján igénybejelentő lapot nyújthatnak be a téli 
rezsicsökkentésben korábban nem részesült, a vezetékes gáz- vagy távfűtéstől el-
térő fűtőanyagot felhasználó háztartások egyszeri természetbeni támogatásra. 
A támogatás háztartásonként igényelhető.
A háztartás fogalma a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. 
évi III. törvény 4. § (1)  bekezdés f) pontja szerint az egy lakásban együtt lakó, ott 
bejelentett lakóhellyel, vagy tartózkodási hellyel rendelkező személyek közössége. 
A kérelem igénylését az erre készített nyomtatvány kitöltésével igényelhetik az arra jogosult háztartások. A nyomtatvány 
átvehető a Putnoki Közös Önkormányzati Hivatal ügyfélszolgálatán, illetve portaszolgálatánál. A kitöltött kérelmek leadá-
sára szintén a hivatalban kerül sor az ügyfélszolgálati irodában. 
A leadás határideje 2018. október 15. napja. A határidő jogvesztő.
Nem felel meg a feltételeknek az a háztartás, amely a téli rezsicsökkentés korábbi intézkedéseiben már részesült fogyasztás 
növekedés finanszírozását segítő juttatásban. A kérelmek ellenőrzésére előszűrésként a hivatalban kerül sor, majd a későb-
biekben a BM Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatósága végzi. Az igénylésekkel kapcsolatosan az önkormányzat olyan 
hivatalos igazolást állít ki, amely alapján a jogosultak az arra kijelölt szolgáltatóknál átvehetik az igényelt fűtőanyagot.
Bővebb információ: 06-48-530-039 ügyfélszolgálati telefonszámon, vagy botlone@putnok.hu  e-mail címen.

Gömöri Hírmondó

Kiadja: Putnok Városi Televízió Nonprofit Kft.    3630 Putnok, Rákóczi út 2. 
 Ügyvezető: Szendrei Júlia     s  Főszerkesztő: Szakonyi Zsolt  

  Szedés, tördelés: Gál Ágnes   s  Nyomda: Média Piramis Kft.  2120 Dunakeszi, Pálya utca 3-4.    
Hirdetés felvétel: 0648/ 531-107
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HÍRMOZAIK

Szociális ápoló és gondozó képzést indított 
az Ózdi Szakképzési Centrum a Surányi Endre Szak-
képző Iskola bevonásával, ahol 500 órás képzés során 
sajátíthatják el a résztvevők a szakmához szükséges is-
mereteket.
2 csoportban – 25 év alattiak, illetve felettiek – tanulják 
az elméleti tantárgyakat, amelyek kiterjednek az egész-
ségügyi, szociális és társadalomtudományi ismeretekig.
A gyakorlati képzés során váltott munkarendben, napi 6 
órában tevékenykednek a PHSZK Gondozási Központjá-
ban, ahol betekinthetnek a betegek körüli gondozásba, a 
házi segítségnyújtásba és egyéb ellátási területeket is meg-
ismerhetnek. A vizsgára bocsájtás feltétele dolgozatban 
bemutatni az intézményt, illetve esettanulmányt készíteni 
egy kiválasztott lakóról. Az egyéves képzés sikeres elvég-
zése után a résztvevők a házi segítségnyújtás, a fogyatékkal 
élők gondozása és a nappali, illetve bentlakásos intézmé-
nyi ellátás területén helyezkedhetnek majd el.

Bányásznapi ünnepségre hívta az emlékezőket 
Putnok Város Önkormányzata szeptember 2-án dél-
előtt. A hagyományok szerint a Bányász téren álló szo-
bornál helyeztek el koszorút, majd a városi temetőben a 
bányász emlékműnél folytatódott a megemlékezés.
„Jó szerencsét” - így köszön a bányász, amikor a tárná-
ba leszáll, és bízik, hogy a út felfelé is vezet, - idézte a 
Bányászbúcsúztató szavait  Forray György, veterán bá-
nyász  - hiszen a mélyben ezer veszély leselkedett rá, bá-
nyaomlás, tűz, futóhomok, gyilkos gáz. Sokan meghal-
tak közülük, de akik életben maradtak, azoknak másnap 
is le kellett menni, helyt kellett állni, mert kellett a szén.
A temetőbe nem szónokolni, hanem emlékezni jövünk. 
Az egykori bányászok sem hősködtek, de büszkék vol-
tak arra, hogy a kibányászott szénnel – amit a termé-
szet nehezen adott, megkérte az árát – télen a szegény 
emberek kis kályhájuknál melegedni tudtak. Ez már 
régen volt, és sajnos ebből a mai világból hiányzik az, 
ami akkor a bányászoknál természetesnek számított, az 
összetartás, az egymásra figyelés.” - mondta emlékező 
beszédében Forray György.  Dérer Zsolt, lelkipásztor is 
ezt hangsúlyozta: a bányászközösség példát adott em-
berségből, bajtársiasságból, majd megáldotta a résztve-
vőket. Az ünnepi megemlékezés koszorúzással zárult.

Steve Taylor Szabó, pánsípművész adott 
nagy sikerű hangversenyt július 29-én a putnoki római 
katolikus templomban. A zenész harmincöt év után 
Stockholmból költözött haza Magyarországra, számos 
koncertet ad itthon, és külföldön is jól ismerik a nevét. 
Műsorán klasszikus darabok és örökzöld művek, operett 
és filmzenék szerepeltek, a zenekíséretet valódi szimfoni-
kus zenekari felvételek adták, de önmagában is megszó-
laltatta a hangszert.

Festőnapot tartottak július 30-án Kovács Éva alkotómű-
vész irányításával a Holló László Galériában.
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Szezonkezdés az SVF-nél
A Sajóvölgye Focisuli nagypályás csapatai augusztus elején kezdték meg felkészülésüket az első, másod és harmadosztályú 
bajnokságok pontvadászataira még a fiatalabb korosztályok rá két hétre álltak hadrendbe. A gépezet beindítása óriási szerve-
zőmunkát igényelt melynek rejtelmeibe Sándor Zoltán szakmai igazgató avatta be lapunkat. 
- Az idei szezonkezdésben különleges szerepet kapott csapataink állományainak felöltése, hiszen örvendetes, hogy az átigazo-
lási időszakban számos játékosunk távozott komoly játékerőt képviselő klubokhoz, de így a kereteket ki kellett egészítenünk. 
Több edzőnk is nagyszerű munkát végzett toborzások tekintetében, ami más aspektusokból is fontos. Bozsik alközpontként 
mindenféle kritériumban meg kellett felelnünk az MLSZ elvárásainak, ez sikerült, így az országos utánpótlás nevelő program-
ban továbbra is megőriztük vezető szerepünket a térségben. 
A Bozsik programban megrendezendő csoport tornáink és fesztiváljaink éves munkatervünk szerves részét képezik majd eb-
ben az évadban is. Fontos újításunk U-7-es , U-9-es, U-11-es és U-13-as korosztályokban leány csapatok elindítása, egyelőre 
a PUTNOK VSE és Sajóvölgye Focisuli színeiben, de a tervek szerint ezekhez a gárdákhoz csatlakoznának a barcikai és ózdi 
„hölgykoszorúk” is. Folyamatosan zajlanak infrastrukturális beruházásaink, épül és szépül a putnoki Elek Ákos Központ. Bő-
vült gépparkunk is, mely elsősorban a szállításban jelenthet majd nagy segítséget a jövőben. Jelenleg is folyik sporteszközeink 
cseréje és pótlása és előre léptünk csapataink sportruházatainak megújításában is. Augusztus végétől folynak a nagypályás 
bajnokságok és túl vagyunk a 2. Bozsik körön is. Csapataink élére sikerült a legjobb edzőket megtalálnunk, így az eredményes 
szereplésnek megvan minden esélye.

Pattog a laszti
5 éve már,hogy a Serényi László Általános Iskola és a Kazincbarcikai Kézilabda Sport Egyesület együttműködési szerződést 
kötött, miszerint a klub 2005-ös születésű korcsoportját az említett időszakban a putnoki oktatási intézmény állítja ki. A kap-
csolat révén az elmúlt szezonban  a serényis lányok az U-13-as bajnokság Kulcsár Anita régiójában ezüstérmet szereztek, bizo-
nyítva ezzel, hogy a sportiskolára erdményes utánpótlás bázisként számíthat a vegyészvárosi egyesület. 
- Nagyon fontos számunkra ez a kapcsolat. - magyarázza Ölschléger József klubelnök. Putnokon nagyszerű szakmai munka 
folyik a Serényis lányok pedig egyre inkább meghatározó játékosai több utánpótlás csapatunknak. 
Az u-14-es korosztályban játszó ifjú hölgyek mellett a serdülőben és ifjúsági csapatunkban is szerephez jutnak a putnoki lá-
nyok. A képzési metodika sok mindenben kompetens idősebb korosztályainkkal így az átállások nem okoznak nehézséget. 
Klubunk idén is tárgyi eszközökkel kívánja támogatni a Serényit és vállalta az U-14-es gárda versenyeztetését és utaztatását. 
Emellett a putnoki lányok edzéseit a helyi Városi Sportcsarnokban kívánjuk megoldani és a bérleti díjak kifizetésével előse-
gíteni az önkormányzattal  való hatékony együttműködést. Bízom abban,hogy hosszabb távon is fennmarad ez a kapcsolat a 
jövőben. Ennek most fontos lépcsőfoka lehet az az újdonság miszerint a fiam Ölschléger Krisztián személyében új testnevelő  
került Putnokra aki az alsóbb korosztályok mellett férfi ifjúsági csapatunkkal is foglalkozik majd az évadban. Az említett edzé-
sek jelentős része Putnokon zajlik szeptembertől. A képzésbe szeretnénk bevonni a Gomba Levente Gimnáziumot is. Célunk, 
hogy a putnoki kézilabda élet a jövőben is méltó legyen az örökségéhez. 

A cross fit outwork edzésmódszer a 2000-es évek elején indult 
el világhódító útjára és az utóbbi 10 évben Magyarországon 
is számos követőre talált. Idén nyártól már városunkban is el-
érhető vált a szabadban, speciális szereken végezhető tréning.
„A Putnok Városért Egyesület 2018. évi városi báljának bevé-
telét ajánlotta fel a kültéri edzőpark kialakítására – mondta el 
Markovicsné Demeter Edina, az egyesület titkára, majd fel-
kérte Jeddi Józsefet, a PVE elnökét és Tamás Barnabás polgár-
mestert, hogy adja át Putnok ifjúságának a fitt parkot.
 A kivitelezők elsősorban a biztonság kialakítására helyezték 
a hangsúlyt, a rugalmas recortán alapfelület csökkentheti a 

Átadták a fitt parkot sérülések kockázatát. A másik szembetűnő vonás a szerek 
esztétikai megjelenése, a XXI. században jellemző különleges 
formák, s speciális fetés, a rendelkezésre álló tér hatékony ki-
használása teszi a teret a Péczeli park jellegzetes elemévé.
„A Péczeli park olyan területe a városnak, ahol több sport-
ág művelésére is lehetőség van, hiszen a zárt labdapálya és az 
uszoda után itt hozták létre az edzőparkot is, melynek kiala-
kítását az önkormányzattal együttműködve a Putnoki Város-
gondnokság végezte, a terület burkolásától az eszközök kitele-
pítéséig” – sorolta Jeddi József.
„A Putnok Városért Egyesület 20 éve adományoz rendezvé-
nyei bevételéből olyan eszközökre, amelyek a város szépítését, 
az itt élők egészségét szolgálják - mondta Tamás Barnabás. A 
jelen fejlesztéssel a Péczeli park még nem nyerte el végleges 
formáját, a jövőben modern játszóteret alakítunk majd ki és 
folytatjuk a kerékpárpálya építését is.” 
Az átadás után a fiatalok birtokba vették a fitt parkot, és be-
mutatták, hogyan lehet használni az eszközöket.
A park kiválóan alkalmas erőfejlesztésre és a keringési, légzési 
rendszer erősítésére, de a gyorsaság és az ügyesség is fejleszt-
hető a különböző eszközökön. A gyakorlatok zöme saját test-
súly tömegének legyőzésével történik, így kíméli az ízületeket, 
izmokat és az inakat. Az eszközök ingyenesen állnak minden 
mozogni vágyó rendelkezésére.
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